
PROTOKÓŁ nr IV/2015 

z IV Sesji Rady Gminy Granowo, która odbyła się w dniu 2 marca 2015r.  w sali Urzędu 

Gminy w Granowie. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 2 marca 2015r. o godz.13
00

. 

Zakończono w dniu 2 marca 2015r. o godz. 15
50

. 

Na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji wzięło udział 14 radych. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni: ----------------------------- 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Żaneta Pocztowa 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli: 

1. Zbigniew Kaczmarek  - Wójt Gminy 

2. Hanna Kaczmarek  - Sekretarz Gminy 

3. Agnieszka Chojnacka  - Skarbnik Gminy 

4. Zaproszeni goście  - wg listy obecności 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków, 

b) określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Granowo w 2015r., 

c) funduszu sołeckiego, 

d) poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości od osób fizycznych, 

podatku rolnego od osób fizycznych i podatku leśnego od osób fizycznych, 
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określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie 

sołectw Gminy Granowo, 

e) podania do publicznej wiadomości zamiaru połączenie Biblioteki Publicznej 

Gminy Granowo z Gminnym Ośrodkiem Kultury w Granowie, 

f) ustalenia kryteriów przyjmowania dzieci do publicznego przedszkola 

prowadzonego przez Gminę Granowo, 

g) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Granowo na lata 2015-2019, 

h) przyjęcia do wykonania przez Gminę Granowo zadań z zakresu właściwości 

Powiatu Grodziskiego, 

i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo, 

j) zmiany uchwały budżetowej na rok 2015. 

7. Wolne głosy i wnioski.  

8. Zakończenie sesji. 

 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji: 

 

1. Uchwała Nr IV/14/2015. 

2. Uchwała Nr IV/15/2015. 

3. Uchwała Nr IV/16/2015. 

4. Uchwała Nr IV/17/2015. 

5. Uchwała Nr IV/18/2015. 

6. Uchwała Nr IV/19/2015. 

7. Uchwała Nr IV/20/2015. 

8. Uchwała Nr IV/21/2015. 

9. Uchwała Nr IV/22/2015. 

10. Uchwała Nr IV/23/2015. 

11. Uchwała Nr IV/24/2015. 

12. Uchwała Nr IV/25/2015. 
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Przebieg obrad IV Sesji Rady Gminy Granowo 

 

Ad.1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski otworzył posiedzenie, powitał Wójta Gminy 

Pana Zbigniewa Kaczmarka, radnych, sołtysów poszczególnych wsi i wszystkich 

zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady Gminy przywitał w szczególności nowo wybranych sołtysów: Panią 

Zdzisławę Sternal oraz Pana Piotra Nowaczyka. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski stwierdził na podstawie listy obecności, że udział w 

posiedzeniu bierze 14 radnych, nieobecni to: radna Żaneta Pocztowa, a zatem Rada jest 

władna do podejmowania uchwał. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu, lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad.2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski dodał do porządku obrad 2 uchwały: 

 w pkt 6, ppkt k) uchwała w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015r., 

 w pkt 6, ppkt l) uchwała w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego w sprawie wyznaczenia aglomeracji Granowo. 

Głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem zmian do porządku obrad głosowało 14 

radnych. Zmiany do porządku obrad zostały przyjęte. 

Porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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a) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków, 

b) określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Granowo w 2015r., 

c) funduszu sołeckiego, 

d) poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości od osób fizycznych, podatku 

rolnego od osób fizycznych i podatku leśnego od osób fizycznych, określenia 

inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie sołectw Gminy 

Granowo, 

e) podania do publicznej wiadomości zamiaru połączenie Biblioteki Publicznej 

Gminy Granowo z Gminnym Ośrodkiem Kultury w Granowie, 

f) ustalenia kryteriów przyjmowania dzieci do publicznego przedszkola 

prowadzonego przez Gminę Granowo, 

g) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Granowo na lata 2015-2019, 

h) przyjęcia do wykonania przez Gminę Granowo zadań z zakresu właściwości 

Powiatu Grodziskiego, 

i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo, 

j) zmiany uchwały budżetowej na rok 2015, 

k) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015r., 

l) zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w 

sprawie wyznaczenia aglomeracji Granowo. 

7. Wolne głosy i wnioski.  

8. Zakończenie sesji. 

       

Ad.3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący przedstawił najważniejsze tematy z poprzedniej sesji. 

Protokół nr III/2014 z III Sesji VII kadencji  Rady Gminy Granowo wyłożony był do wglądu  

w biurze rady.  

Radni nie wnieśli uwag do treści protokołu, wobec czego Przewodniczący Rady Stefan 

Bielawski poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie. 
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Nad przyjęciem protokołu głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu 

głosowało 14 radnych, przeciwko-0, wstrzymało się -0. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad.4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek przedstawił sprawozdanie. 

Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

Po przedstawieniu sprawozdania Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek wraz z Przewodniczącym 

Rady Gminy wręczyli sołtysom, tym ustępującym jak i tym, którzy zostali ponownie wybrani, 

podziękowania za wspólną pracę na rzecz Gminy w kadencji 2011 - 2015.  

Dalej Wójt podziękował Pani Teresie Staniszewskiej - Skowrońskiej za długoletnie 

reprezentowanie Gminy Granowo w Radzie Społecznej SP ZOZ w Grodzisku Wlkp. 

Pan Wacław Molenda, Pani Edyta Kowalska oraz Pani Teresa Staniszewska-Skowrońska 

podziękowali za współpracę. 

Pytania do przedstawionego sprawozdania: 

Radna Krystyna Kasperek zapytała co Wójt zdziałał w sprawie terenu kolejowego? 

Radny Henryk Pawlak poprosił o przybliżenie tematu strefy ekonomicznej w Kotowie. 

Wójt odpowiedział: 

- teren dworca nie jest własnością Gminy, plac pod targowisko jest dzierżawiony przez 

Gminę. Od wielu lat Gmina o ten teren zabiega. Wizyta dotyczyła ustalenia szczegółów 

dotyczących przejęcie terenów położonych bezpośrednio przy ulicy Dworcowej, łącznie          

z ulicą Dworcową ale bez budynku dworca i bez ulicy Torowej. Jeśli ten teren przejmiemy 

będziemy mogli decydować o kształcie ulicy Dworcowej, aby realizować na tym terenie 

jakiekolwiek projekty dotyczące infrastruktury Gmina musi być właścicielem. Kolejnym 

krokiem ma być przejęcie dworca, o który Gmina od kilku lat zabiega, a także zmiana nazwy  

archaicznej - Granowo Nowotomyskie, 

- nie jest podejmowana, żadna uchwała w sprawie strefy ekonomicznej, jednakże aby 

sprowadzić inwestora na ten teren Gmina musi być właścicielem gruntu. Wszystkie plany          

i strefy, które są uchwalone w studium są na gruntach prywatnych. Jest uchwalony plan, 

dotyczący działalności gospodarczej w Kotowie, jest to teren drogi 32 , do torów kolejowych, 

za firmą Storteboom, ok. 9 ha.  Sprzedaż  tych terenów przez Agencję Nieruchomości 

Rolnych blokuje  umowa dzierżawy tego terenu. Strefa na tym terenie pozwoli na 
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uaktywnienie tych zamierzeń co do działalności gospodarczej na tym terenie. Cały ten teren 

przy przystanku kolejowym to jest strefa gospodarcza, która mogłaby być uruchomiona           

z zyskiem dla Gminy. Utworzenie strefy ma zrealizować wcześniejsze zamierzenia co do tych 

gruntów, czyli przeznaczenia ich pod działalność gospodarczą.  Procedura potrwa, ale trzeba 

ją wykorzystać, aby te dzierżawione grunty uruchomić i ściągnąć inwestorów. 

 

Ad.5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

 

Radna Krystyna Kasperek przedstawiła prośbę mieszkańców, dotyczącą zainstalowania 

oświetlenia ścieżki za kościołem, schodząc wieczorem z ulicy Poznańskiej jest tam bardzo 

ciemno. 

Radny Jacek Gontarski zgłosił, że nie działał w okresie zimowym system sms-owego 

powiadamiania mieszkańców o zagrożeniach np. o silnych wiatrach. Można również 

powiadamiać mieszkańców o zbiórce odpadów wielkogabarytowych czy organizowanych 

imprezach . 

Radna Wanda Śron zgłosiła, że bardzo niebezpieczny jest wąski chodnik na ulicy Kolejowej, 

przy posesji pana Janiszewskiego, niekiedy jadący duży pojazd wjeżdża na ten chodnik co 

jest niebezpieczne dla idących tym chodnikiem dzieci. Radna W. Śron była świadkiem, jak 

dziecko w ostatniej chwili uciekło przed tak jadącym pojazdem. Może zainstalować w tym 

miejscu barierki? 

Radny Ryszard Dybionka zgłosił, że energetyka nie powiadomiła o wyłączeniu w Bielawach 

prądu na cały dzień. 

Radny Henryk Pawlak zgłosił, że wyjeżdżając ciągnikiem od strony Woźnik w kierunku 

Poznania, drogowskaz "Woźniki" utrudnia widoczność. 

Radny Henryk Pawlak zapytał o wydatki w dziale edukacyjna opieka  wychowawcza, na rok 

2015 jest zaplanowane 10 000zł., w innych latach była to kwota  40 000zł. Jakie są kryteria 

przyznawania tej pomocy, głównie stypendiów i pomocy materialnej dla uczniów? 

Wójt udzielił odpowiedzi: 

-  teren przykościelny, na którym powstała Góra Zwycięstwa i chodnik, którym dochodzimy 

do ulicy Stawowej jest na gruncie kościelnym. Ksiądz Proboszcz nie będzie miał nic 

przeciwko oświetleniu, ale będzie to możliwe tylko przy realizacji projektu unijnego. 

- kiedy przychodzą informacje z wojewódzkiego centrum zarządzania kryzysowego, 

powiadomienia sms są wysyłane. Często jest tak, że są informacje przysyłane a zjawisko nie 

ma miejsca, nie chcemy, żeby te ostrzeżenia spowszechniały, na szczęście groźne zjawiska  
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na naszym terenie nie wystąpiły. Informujemy o ważniejszych kwestiach, o zbiórce śmieci 

wielkogabarytowych możemy przypomnieć, ale nie będziemy przypominać o comiesięcznym 

zbieraniu śmieci. 

- temat ulicy Kolejowej był poruszony na ostatnim posiedzeniu Komisji d/s Rolnictwa,  

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Na zebraniu wiejskim w Granowie zgłoszono 

temat zmiany organizacji ruchu i ulicy jednokierunkowej na ulicy Stawowej. Jeśli chodnik 

zostanie poszerzony to jezdnia nie będzie w ogóle przejezdna, jest to ograniczone prywatną, 

zabudowaną granicą. W związku z tym nie ma możliwości poprawienia tego, o barierkach nie 

może być mowy. Na zebraniu wiejskim a także na posiedzeniu Komisji wyszła opinia, aby 

absolutnie nie robić tam ulicy jednokierunkowej. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby zmienić wysepkę w tym miejscu. 

Wójt dopowiedział, że kiedy będzie robiona rewitalizacja tej ulicy na pewno zostanie to 

inaczej rozwiązane, będzie lepsza widoczność, zostanie to poprawione na tyle, na ile to 

możliwe. Na Komisji wyszła również propozycją postawienia znaku "zakaz postoju" z 

wyjątkiem autobusu na ulicy Stawowej, w dni robocze, w określonych godzinach. Wyszła 

również propozycja, aby zmienić miejsce zatrzymywania autobusu, zostałoby wydzielone 

miejsce na parkingu przykościelnym, dzieci mogłyby bezpiecznie wysiąść i przejść na pasach 

do szkoły. Należy te kwestie przedyskutować, zasięgnąć opinii policji. 

- energetyka o wyłączeniu prądu informuje na stronie internetowej i w prasie. 

- sprawa dotycząca znaku w Kotowie zostanie przekazana do zarządcy drogi, nie było do tej 

pory sygnału w tej sprawie. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka odpowiedziała Radnemu Pawlakowi, że 10 000zł. na 

edukacyjną opiekę wychowawczą to zarezerwowane własne środki, wkład do dotacji, którą 

otrzymuje Gmina z województwa. Na początku jest rezerwowana kwota 10 000zl. , następnie 

pracownik robi zapotrzebowanie i na to przychodzi dotacja z urzędu wojewódzkiego. Przy 

udzielaniu tej pomocy brane są pod uwagę kryteria dochodowe. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Małgorzata Trybuś dodała, że zadania te nie są 

zadaniami ośrodka pomocy społecznej, są to zadania związane z edukacją i są to zadania 

gminy. OPS wydaje osobom , które ubiegają się o taką pomoc, zaświadczenia o tym jakie 

świadczenia pobierają z pomocy społecznej. 

Radny Jerzy Ciesielski powiedział, że kilka razy zauważył , że na skrzyżowaniu w Granowie , 

na światłach, jadąc z Poznania na zielonym świetle, w tym samym czasie wyjeżdża samochód 

od ulicy Kolejowej, który również ma zielone światło. Taka sytuacja nie powinna mieć 

miejsca. 
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Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz.14
55 

 do godz. 14
10

. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków 

 

Jako pierwszy głos zabrał Wójt Zbigniew Kaczmarek - w dniu 20.01.2015r.  Kierownik 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Granowie złożył wniosek o zatwierdzenie Taryf dla 

Zbiorowego Zaopatrzenia w Wodę i Zbiorowego Odprowadzenia Ścieków, które mają 

obowiązywać na terenie gminy Granowo w okresie od 01.04.2015r. do 31.03.2016r. Podstawę 

do opracowania taryf stanowią przepisy ustawy z dnia 07.06.2001r.  

o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków oraz przepisy 

wykonawcze do tej ustawy. Szczegółowej analizie poddane zostały następujące elementy 

wniosku: 

-  porównanie cen i stawek opłat taryf obowiązujących w dniu złożenia wniosku z cenami 

    i stawkami opłat nowych taryf dotyczących zaopatrzenia w wodę, 

-  porównanie cen i stawek opłat taryf obowiązujących w dniu złożenia wniosku z cenami 

    i stawkami opłat taryf dotyczących odprowadzania ścieków, 

-   porównanie  poziomu  przychodów  roku  2014r.  oraz  weryfikacja  potrzeb w zakresie 

    niezbędnych  nakładów  w  roku  2015r.  zarówno  w  temacie  wody  jak  i  ścieków, 

- alokacja niezbędnych przychodów według taryfowych grup odbiorców usług w roku 

   obowiązywania nowych taryf, 

-  współczynniki alokacji w roku obowiązywania nowych taryf, 

-  kalkulacja  cen  i  stawek  opłat  za  wodę  i  odprowadzanie  ścieków  metodą  alokacji  

   prostej, 

- zestawienie przychodów według taryfowych grup odbiorców usług, z uwzględnieniem 

   wielkości zużycia oraz cen i stawek opłat w roku obowiązywania nowych taryf, 

- skutki finansowe zmiany cen i stawek opłat za zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie 

    ścieków. 

Po dokładnym przeanalizowaniu poszczególnych elementów kalkulacji, oraz uwzględniając 

koszty bieżącego utrzymania i niezbędne potrzeby inwestycyjne, po odrzuceniu kosztów 
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amortyzacji i podatku od nieruchomości, jak również nie zakładając żadnej dotacji 

przedkładam kalkulację na poziomie : 

Dla wody 

- opłatę stałą miesięczną w wysokości 1,85 zł + 8% VAT, obejmującą  koszty obsługi 

   odbiorcy, 

-  opłatę za 1m3 pobranej wody w wysokości 2,92zł + 8%VAT 

Dla ścieków 

-  opłatę miesięczna w wysokości 1,85zl + 8% VAT, obejmującą uchwaloną opłatę 

utylizacyjną, 

- opłatę za 1 m3 ścieków zrzucanych do kanalizacji sanitarnej w wysokości 5,83zł + 8% 

    VAT, 

- opłatę w przypadku przekroczenia dopuszczalnych stężeń w ściekach przemysłowych – 

    za każde rozpoczęte 10% najwyższego przekroczenia jakiegokolwiek czynnika  

    w  wysokości 20% stawki obejmującej ścieki komunalne. 

Po dokładnej analizie danych zawartych w złożonym wniosku i ich weryfikacji, przedstawia 

się Radzie Gminy Granowo stawki opłat za wodę i ścieki. 

Następnie głos zabrał Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Granowie Pan Grzegorz 

Hamrol, który odpowiedział na pytania zadane na wspólnym posiedzeniu komisji dnia 26 

lutego 2015r. 

1. Duża różnica, w stosunku do roku poprzedniego w pozycji pozostała działalność. 

Różnica wynika, z kosztów związanych z zakupami inwestycyjnymi: 

 zakup sprężarki 12 000zł., 

 zamontowanie automatu do agregatu, 

 zamontowanie na hydroforni w Kubaczynie automatyki do sterowania pomp 

głębinowych 10 000zł., 

 zakup komputerka do odczytu stanu liczników, 

 zakup ubijarki do ziemi, 

 zakup ok. 100 nowych wodomierzy ok. 6000zł., 

 wykonanie dwóch małych inwestycji : wodociąg na ulicy Przemysłowej 12 000zł., 

uzbrojenie odcinka ulicy Polnej 41 000zł. 

 wymiana metalowych pokryw na zbiornikach , na oczyszczalni 35 000zł., 

 wymiana dwóch studni kanalizacyjnych na ulicy Rolnej i Szkolnej, 

 remont dmuchawy ok. 5 000zł., 
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 remont szafy ze sterownikiem ok. 7 000zł., 

 zakup dwóch pomp ściekowych, 

 zakup taśmy do prasy ok. 4 000zł. 

2.  Co mieści się pod  pojęciem usługi obce? 

Pod tym pojęciem mieszczą się wszelkie naprawy, które ZGK ponosi na zewnątrz, wynajem 

sprzętu z zewnątrz, badanie jakości wody, ścieków i osadów, wywożenie osadów. 

Radny Henryk Pawlak zapytał czy ZGK może doliczać do kosztów bezpośrednich, koszty 

inwestycyjne? Koszty inwestycyjne trzeba ponieść ale kalkulacja powinna być sporządzona 

inaczej. 

Wójt wyjaśnił, że przedstawione zostały minimalne potrzeby, które muszą być zrealizowane. 

Kierownik ZGK Pan Grzegorz Hamrol powiedział, że cena wody i ścieków  wzrośnie o 1,6%. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 12 radnych. Głosów przeciwnych nie było. Wstrzymało się od głosowania 2 

radnych. 

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr IV/14/2015 w sprawie zatwierdzenia taryf 

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

 

b) określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Granowo w 2015r. 

 

Wójt wyjaśnił, że uchwała ta jest podejmowana corocznie, treść programu zabezpiecza 

wszystkie wymogi, które program powinien zawierać. Jest wybudowane przytulisko dla 

psów, które zabezpiecza potrzeby bezdomnych psów z terenu Gminy Granowo, będzie tam 

zainstalowany kontener dla obsługi weterynaryjnej tych psów. Będzie uruchomiony program 

adopcji tych zwierząt. Opinia Powiatowego Lekarza Weterynarii o tym programie jest 

negatywna, ponieważ Gmina nie ma podpisanej umowy ze schroniskiem, podpisanie takiej 

umowy wiąże się z kosztami. Gmina ma podpisaną umowę z weterynarzem i umowę zlecenie 

z osobą, która zajmuje się zwierzętami. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  
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Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr IV/15/2015 w sprawie określenia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Granowo w 2015r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

c) funduszu sołeckiego 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że podjęta uchwała będzie wyodrębniała fundusz w roku 

2016, będzie obowiązywała aż do odwołania. Nie trzeba co roku tej uchwały powielać, jeśli 

fundusz sołecki będzie kontynuowany. 

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr IV/16/2015 w sprawie funduszu sołeckiego 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

d) poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości od osób fizycznych, podatku 

rolnego od osób fizycznych i podatku leśnego od osób fizycznych, określenia 

inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie sołectw Gminy 

Granowo 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, że zmiana wynika z faktu że zmieniło się 

dwóch sołtysów, których należy wpisać do wykazu inkasentów, aby mogli podejmować 

czynności związane z inkasem podatku. 

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr IV/17/2015 w sprawie poboru w drodze 

inkasa podatku od nieruchomości od osób fizycznych, podatku rolnego od osób 

fizycznych i podatku leśnego od osób fizycznych, określenia inkasentów oraz wysokości 

wynagrodzenia za inkaso na terenie sołectw Gminy Granowo stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

 

e) podania do publicznej wiadomości zamiaru połączenie Biblioteki Publicznej Gminy 

Granowo z Gminnym Ośrodkiem Kultury w Granowie 
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Wójt Zbigniew Kaczmarek powiedział, że uchwała ta jest kolejnym krokiem, aby utworzyć 

gminny dom kultury. Biblioteka i Gminny Ośrodek Kultury będą miały jednego dyrektora. 

Gminny Ośrodek Kultury docelowo miałby zajmować się promocją Gminy i organizacją 

imprez gminnych. 

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr IV/18/2015 w sprawie podania do publicznej 

wiadomości zamiaru połączenie Biblioteki Publicznej Gminy Granowo z Gminnym 

Ośrodkiem Kultury w Granowie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

f) ustalenia kryteriów przyjmowania dzieci do publicznego przedszkola prowadzonego 

przez Gminę Granowo 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że organ prowadzący przedszkola publiczne jest 

zobowiązany do ustalenia kryterium przyjmowania dzieci do przedszkola. Przedstawione w 

uchwale kryteria są obligatoryjne, wynikają z sytuacji życiowych.  

Wójt zaznaczył, że w Gminie Granowo, są przyjmowane do przedszkola wszystkie chętne 

dzieci. 

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr IV/19/2015 w sprawie ustalenia kryteriów 

przyjmowania dzieci do publicznego przedszkola prowadzonego przez Gminę Granowo 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

g) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Granowo na lata 2015-2019 

 

Wójt przedstawił uchwałę. Zasób mieszkaniowy, wymieniony w uchwale nie jest duży. 

Gmina będzie dążyć do pomniejszania tego zasobu, te mieszkania które będzie można 

sprzedać, będą w przyszłości sprzedane. 

Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski powiedział, że również jest zwolennikiem 

sprzedaży tych mieszkań. 

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  
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Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr IV/20/2015 w sprawie uchwalenia 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Granowo na 

lata 2015-2019 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

h) przyjęcia do wykonania przez Gminę Granowo zadań z zakresu właściwości Powiatu 

Grodziskiego 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że uchwała ta dotyczy przejęcia pewnych zadań na 

drogach powiatowych, takich zadań jak np. sprzątanie. Zadania te nie dotyczą odśnieżania i 

remontów. Podjęcie tej uchwały umożliwia prawne przebywania pracowników Zakładu 

Gospodarki Komunalnej na drogach powiatowych podczas prac. Innym tematem są remonty 

na drogach powiatowych, które zostały zgłoszone Panu Staroście.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr IV/21/2015 w sprawie przyjęcia do 

wykonania przez Gminę Granowo zadań z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo 

 

Zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej omówiła Skarbnik Agnieszka Chojnacka. 

Zmiany do WPF związane z zakończeniem roku obrachunkowego i przekazaniem 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej sprawozdań. Należy przyjąć do obliczeń inny okres 

obrachunkowy, co wiąże się ze zmianą wskaźników zadłużenia Gminy, które są wyliczane w 

WPF. Zmiany regulują i porządkują przedsięwzięcia, które są zapisane w WPF. Zostało 

pominięte przedsięwzięcie wsparcie techniczne OSP w Granowie poprzez zakup średniego 

samochodu ratowniczo-gaśniczego, które zdaniem RIO powinno być ujęte w roku 2015 oraz 

budowa ulicy Rolnej, która swój początek miała w roku 2011. 

Radny Henryk Pawlak zapytał czy zadłużenie Gminy jest przekroczone? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że dopuszczalny wskaźnik jest planowany na poziomie  10% 

a obecnie gmina ma wskaźnik w wysokości 7%. 

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  
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Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr IV/22/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Granowo stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

j) zmiany uchwały budżetowej na rok 2015 

 

Uchwałę przedstawiła Skarbnik Agnieszka Chojnacka. 

Po stronie dochodów wprowadza się następujące kwoty: 

 325 978zł. w związku z otrzymaniem płatności za II etap realizaji operacji „Poprawa 

gospodarki wodno-ściekowej w gminie Granowo poprzez budowę sieci 

wodociągowych i kanalizacji sanitarnej wraz z rurociągiem tłocznym i 

przepompownią”. Projekt realziowany w ramach działania „Podstawowe usługi dla 

gospodarki i ludności wiejskiej” objętego PROW 2007-2013. 

 9 000zł. na bieżące utrzymanie i ochronę dróg powiatowych w obszarze 

zabudowanym gminy, 

 29 576zł. zwiększenie subwencji ogólnej części oświatowej, 

 dokonuje się bezwynikowych zmian, z OPS na urząd gminy, 

 200 zł. dotacji, na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego, z przeznaczeniem na 

wypłatę zryczałtowanych dodatków energetycznych za I kwartał 2015r., oraz na 

koszty obsługi tego zadania. 

Wydatki bieżące, dokonuje się zmian, związanych ze zmianą rozporządzenia Ministra 

Finansów, odnośnie klasyfikacji budżetowej. Zostały wydzielone dwa nowe działy, 

związane z realizacją zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i 

metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych i taki sam dział dla 

dzieci w szkołach podstawowych i gimnazjach. Trzeba wykazywać, że w subwencji jest 

kwota na naukę dzieci niepełnosprawnych. 

Wydatki majątkowe: 

 w porozumieniu z Urzędem Marszałkowskim zostają wprowadzone projekty 

Wyposażenie świetlic w miejscowościach: Kąkolewo, Niemierzyce, Separowo, 

Strzępiń i Zemsko, projekt realizowany w ramach PROW 2007-2013 – 50 000zł., 

jest to kwota udziału Gminy. Jeśli Gmina podpisze umowę na ten projekt, zostaną 

wprowadzone do budżetu również środki unijne. 



15 
 

 Budowa ścieżki rowerowej Kubaczyn-Drużyń dofinansowanej w ramach PROW 

2007-2013 – 171 000zł. Część tego zadania została zrealizowana w ramach 

LEADERa. 

 Urządzenie terenów sportu i rekreacji w miejscowości Kotowo, projekt 

realizowany w ramach PROW 2007-2013 – 105 000zł. 

 Dokończenie budowy przytuliska dla bezdomnych zwierząt – 35 554zł. 

Następnie głos zabrał Wójt, który dopowiedział, że w związku z tym, że  jest szansa na 

uruchomienie projektów unijnych, zostanie wstrzymana realizacji inwestycji na ulicy Rolnej i 

drogi realizowane z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Zgodnie z przyjętą zasadą, w 

pierwszej kolejności realizowane są zadania, na które Gmina otrzymuje dofinansowanie z UE. 

Urząd Marszałkowski czeka na akceptację Komisji Europejskiej, odnośnie uruchomienia 

środków. Zmiany do uchwały budżetowej, idą w kierunku zmian, które mają nastąpić. Te 

zmiany będą realizowane, w przypadku kiedy zostaną podpisane umowy. Każdy dzień jest 

ważny, ponieważ projektu będą musiały być zrealizowane do końca czerwca br., stąd te 

zmiany w budżecie. 

Radna Irena Ratajczak zapytał czy kwoty na wyposażenie świetlic są takie same dla każdej 

miejscowości? 

Wójt odpowiedział, że było złożone zapotrzebowanie przez sołtysów i kwoty te są różne. 

Radna Krystyna Kasperek zapytał o teren sportu i rekreacji w Kotowie, co tam ma być? 

Wójt odpowiedział, że zostały przejęte w Kotowie grunty, od Agencji Gruntów Rolnych, jest 

to teren bezpośrednio przy placu zabaw, łącznie z drogą. Projekt nakłada się na ten teren, 

który przejęliśmy, projekt opracowany był w 2012r. 

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr IV/23/2015 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2015 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

k) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015r. 

 

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  
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Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr IV/24/2015 w sprawie zmiany Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015r. stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

l) zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w sprawie 

wyznaczenia aglomeracji Granowo 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że rok 2015 jest rokiem granicznym kiedy Polsce 

przyszło się rozliczyć z wdrażaniem programu ochrony środowiska, w związku z budową 

kanalizacji sanitarnej i wodociągowania. Był program ukierunkowany na aglomerację. 

Aglomeracja to obszar, który zamieszkuje odpowiednia ilość mieszkańców w stosunku do 

długości sieci kanalizacyjnej czy wodociągowej. Gmina mogła się ubiegać o środki w WRPO, 

kiedy była w aglomeracji. Trzeba się teraz rozliczyć z realizacji w stosunku do dyrektywy 

unijnej. W Gminie Granowo nie wszystkie wsie były w aglomeracji, nie było to wymagane w 

PROW. Gmina zwróciła się do marszałka o zmianę w aglomeracji. Na podstawie wniosku, 

Sejmik Województw Wielkopolskiego chce przyjąć stosowną uchwałę w tej sprawie. 

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr IV/25/2015 w sprawie zaopiniowania projektu 

uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w sprawie wyznaczenia aglomeracji 

Granowo stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad.7. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski odczytał skargę złożoną przez Pana Mariana 

Kaczmarka – sołtysa wsi Drużyń a zarazem Radnego Rady Gminy, do SP ZOZ w Grodzisku 

Wlkp., na funkcjonowanie służb ratunkowych i systemu udzielania chorym, skarga stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

Dalej Przewodniczący Stefan Bielawski odczytał adres okolicznościowy przesłany do 

radnych przez Posła Parlamentu Europejskiego Pana Andrzeja Grzyba, w związku z wyborem 

Radnych Rady Gminy Granowo na nową kadencję. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie dwie propozycje dotyczące godzin 

rozpoczynania sesji. Propozycje: godz. 13
00

 i godz. 17
00

. 

Większością głosów radni przegłosowali że sesje będą się odbywać o godzinie 13
00

. 
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Radny Jacek Bresz zapytał czy są pieniądze ze starostwa na poszerzenie drogi? 

Wójt odpowiedział, że w tej chwili nie ma żadnej odpowiedzi ze Starostwa odnośnie środków 

na zadania na drogach powiatowych. 

Następnie głos zabrał Dyrektor ZSP pan Ryszard Grajek, który uważa że uchwała dotycząca 

możliwości prawnej wejścia na drogi powiatowe pracowników ZGK powinna również 

dotyczyć mieszkańców, którzy na te drogi wchodzą np. sprzątając przy własnej posesji. 

Ponadto Pan Dyrektor poruszył temat zakazu postoju i zatrzymywania się na ulicy Stawowej. 

W określonych porach, krótkich, dochodzi do całkowitego zablokowania odcinka od stawu do 

szkoły, gdzie ludzie parkują auta ponieważ jest bliżej, nie robią tego złośliwie. Zakaz mógłby 

dotyczyć tylko określonych dni, w okresie nauki szkolnej np. od godz. 6 do 16. Próba 

lokowania przystanku dla autobusu na parkingu i przechodzenie, to kolejne tworzenie sobie 

kłopotów. Na pasach ludzie również giną. 

Radny Jacek Gontarski powiedział, że jest opiekunka, której obowiązkiem jest bezpieczne 

przeprowadzenie dzieci z autobusu. 

Dyrektor ZSP w Granowie Pan Ryszard Grajek zwrócił się z prośbą, aby na sali sesyjnej 

zostało zainstalowane nagłośnienie. 

Ponadto poruszono sprawę zakupów dokonywanych przez sołtysów. Skarbnik Gminy 

Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, że wskazane jest, aby zapłata za zakupy była dokonywana 

przelewem, jeśli takiej możliwości nie ma, wówczas sołtys powinien zwrócić się o zaliczkę na 

dany zakup. 

 

Ad.8. Zakończenie sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Stefan Bielawski zamknął obrady IV 

sesji VII kadencji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

      Protokółowała      Przewodniczący Rady Gminy 

 

Ilona Hertig-Kruszona 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu: 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności zaproszonych gości. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Uchwała Nr IV/14/2015 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

5. Uchwała Nr IV/15/2015 w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Granowo 

w 2015r. 

6. Uchwała Nr IV/16/2015 w sprawie funduszu sołeckiego. 

7. Uchwała Nr IV/17/2015 w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od 

nieruchomości od osób fizycznych, podatku rolnego od osób fizycznych i podatku 

leśnego od osób fizycznych, określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia 

za inkaso na terenie sołectw Gminy Granowo. 

8. Uchwała Nr IV/18/2015 w sprawie podania do publicznej wiadomości zamiaru 

połączenie Biblioteki Publicznej Gminy Granowo z Gminnym Ośrodkiem Kultury 

w Granowie. 

9. Uchwała Nr IV/19/2015 w sprawie ustalenia kryteriów przyjmowania dzieci do 

publicznego przedszkola prowadzonego przez Gminę Granowo. 

10. Uchwała Nr IV/20/2015 w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Granowo na lata 2015-2019. 

11. Uchwała Nr IV/21/2015 w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Granowo 

zadań z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego. 

12. . Uchwała Nr IV/22/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Granowo. 

13. Uchwała Nr IV/23/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015. 

14. Uchwała Nr IV/24/2015 w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015r. 

15. Uchwała Nr IV/25/2015 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego w sprawie wyznaczenia aglomeracji Granowo. 

16. Skarga złożona przez Pana Mariana Kaczmarka do SP ZOZ w Grodzisku Wlkp. na 

funkcjonowanie służb ratunkowych i systemu udzielania chorym. 

 


